

30th September 2024

To: All Hospital Staff

Subject: Information for Patient Visitation

This notice is to inform all medical, nursing, and administrative staff at Al Najaf Teaching Hospital about:

- the patient visitation days and hours for inpatient departments as per Point 6 of the Ministry of Health Circular Number: D.T. T. 4/6 80666 that will be introduced in hospitals, specialized centers and primary health care centers in Iraq as of 1 October 2024
- the patient visitation rules that, according to the previous point, will be in effective starting from the 1st of October 2024

1. Patient Visitation Day and Hours

As per the circular of the Ministry of Health Number: D.T. T. 4/6 80666, point 6, below are reported the patient visitation days and hours.

Visiting admitted patients in hospitals and specialized centers will be free of charge on the following days and hours:

- Mondays and Wednesdays from 3:00 PM to 7:00 PM:** free of charge
- Fridays from 8:00 AM to 12:00 PM:** free of charge
- Outside the above-mentioned visiting times, a fee of 5,000 dinars will be charged for each visitor.

2. Patient visitation Rules

Below are reported the rules to visit hospitalized patients to ensure the utmost safety for yourself, all hospitalized patients, and all hospital staff while visiting your family member:

- Outside the free of charge visiting hours, all the visitors will have to get a badge at the information desk, located in the main lobby of the hospital. All the visitors will have to pay the fee foreseen by the *Ministry of Health Circular Number: D.T. T. 4/6 80666* and will have to leave the personal ID to receive the badge. The visitors will have to wear the badge during the visiting time. The badge must be returned back to the information desk before leaving the hospital to receive back the personal ID.
- Access is only allowed through the main entrance lobby
- Do not visit the hospital if you have symptoms such as fever, cough, cold, sore throat, etc.
- It is necessary to sanitize your hands with alcohol-based gel (or alternatively, wash your hands with soap and water) upon entering the room, before and after any direct contact with the hospitalized family member, when leaving the ward, and whenever else necessary.
- Maintain a distance of at least one meter from other patients, visitors, and staff, and adhere to proper hygiene practices (do not lay on the ground, do not sit on the bed, do not place bags or objects on the bed, do not leave the patient's room, do not exchange cell phones, do not use the patient's personal items, etc.).
- Do not provide assistance to patients other than your family member; in case of need, call the healthcare staff.
- In the event of overcrowding or emergency/urgent situations, the staff is authorized to limit access to patient rooms and will appropriately inform waiting visitors.

Sincerely,
Dr. Davide Maged,
CEO of Al Najaf Teaching Hospital

Policlinico San Donato S.P.A

VAT 902180494
Security code 95250255
Al Najaf Al-Ashraf Teaching Hospital
28PM+RFG مجمعية ، تقاطع ، النجف ، Iraq
54001 Al-Najaf/ Iraq

مستشفيات سان دوناتو متعددة الاختصاصات

الرقم الضريبي 902180494
رقم الضمان: 95250255
مستشفى النجف الأشرف التعليمي
28PM+RFG مجمعية ، تقاطع ، النجف ، Iraq
54001 النجف / العراق

التاريخ: 2024/09/30

إلى: جميع موظفي المستشفى
الموضوع: معلومات عن زيارة المرضى الراقدين

يهدف هذا الإشعار إلى إعلام جميع الكوادر الطبية والتمريضية والإدارية في مستشفى النجف الاشرف التعليمي عن:

1. أيام وأوقات زيارة المرضى الراقدين في المستشفى حسب النقطة 6 من تعليمات وزارة الصحة المرقمة د.ت.ب / ٦ / ٤ / ٨٥٦٦٦ الذي سيتم تطبيقها في جميع مستشفيات ومراكز متخصصة ومراكز الرعاية الصحية الأولية في العراق اعتباراً من 1 أكتوبر 2024
2. قواعد زيارة المرضى التي سيتم تطبيقها اعتباراً من 1 أكتوبر 2024، وفقاً للنقطة السابقة

1. أيام وأوقات زيارة المرضى الراقدين

وفقاً لتعليمات وزارة الصحة المرقمة د.ت.ب / ٦ / ٤ / ٨٥٦٦٦ ، النقطة 6، فيما يلي أيام وأوقات زيارة المرضى.

تكون زيارة المرضى الراقدين في المستشفيات والمراكز التخصصية مجانية خلال الايام أدناه:

- يومي (الاثنين والاربعاء) من الساعة الثالثة - الساعة مساءً تكون مجاناً
- يوم الجمعة من الساعة الثامنة - الثانية عشر صباحاً تكون مجاناً
- تستوفى أجور (٥٠٠٠) خمسة آلاف دينار عن كل زائر خارج الأوقات أعلاه

2. قواعد زيارة المرضى

فيما يلي قواعد زيارة المرضى الراقدين بالمستشفى لضمان أقصى درجات السلامة لك ولجميع المرضى الراقدين بالمستشفى ولجميع كوادر المستشفى أثناء زيارة أحد أفراد أسرتك:

- خارج أوقات الزيارة المجانية، سيتعين على جميع الزوار الحصول على باج من مكتب الاستعلامات الموجود في الردهة الرئيسية للمستشفى. بالإضافة الى ذلك، يجب على جميع الزوار دفع الرسوم المذكورة في تعليمات المرقمة د.ت.ب / ٦ / ٤ / ٨٥٦٦٦ ويجب ترك البطاقة الوطنية الشخصية لاستلام الباج.
- لا يُسمح بالدخول إلا من خلال المدخل الرئيسي فقط
- لا تقم بزيارة المستشفى إذا كنت تعاني من أعراض مثل الحمى والسعال والزكام والتهاب الحلق وما إلى ذلك.
- من الضروري تعقيم يديك بجل يحتوي على الكحول (أو بدلاً من ذلك، اغسل يديك بالماء والصابون) عند دخول الغرفة، وقبل وبعد أي اتصال مباشر مع أحد أفراد الأسرة المقيم في المستشفى، وعند مغادرة الجناح، وكلما كان ذلك ضرورياً.
- حافظ على مسافة لا تقل عن متر واحد من المرضى الآخرين والزوار والموظفين، والتزم بممارسات النظافة الصحية السليمة (لا تنام على الأرض، لا تجلس على السرير المريض، لا تضع أكياساً أو أشياء على السرير، لا تغادر غرفة المريض، لا تتبادل الهواتف المحمولة، لا تستخدم الأغراض الشخصية للمريض، إلخ).
- لا تقدم المساعدة للمرضى غير أفراد عائلتك؛ في حالة الحاجة إلى ذلك، اتصل بكادر الرعاية الصحية.
- في حالة ازدحام المستشفى بالمرضى أو الحالات الطارئة/المستعجلة، يحق للموظفين تقييد الدخول إلى غرف المرضى وسيلغون المرافقين بالطريقة المناسبة.

مع خالص التقدير

د. دافيد ماجد

المدير التنفيذي لمستشفى النجف الاشرف التعليمي